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Obavjestavam Vas da ce na osnovu clana 187 Poslovnika Skupstine
Crne Gore, pitanje predsjedniku Vlade, na drugoj - posebnoj sjednici
Drugog redovnog Qesenjeg] zasijedanja u 2018. godinl, zakazanu za
24.10.2018.godine, postaviti ovlasceni predstavnik Kluba poslanika
Demokratske partije socljalista, poslanik Predrag Sekulic.
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skupStina crne gore

Predsjedniku

Ivanu Brajovicu

DEMOKRATSKA PARTUA

SOCUAUSTA CRNE gore!

81000 Podgorica
BulevarSv. Petra Cetlnjskog 10

tel:020/242 161

faks:020/247 572

e-mail: klub.dps@skupstina.me

Broj:

Datum,

Na osnovu clana 187 Poslovnika Skupstine Crne Gore, u ime poslanickog
kluba DPS-a, predsjedniku Vlade, postavljam sljedece pitanje:

Gospodine predsjednice,

Prema najavama vise resora, Vlada Crne Gore intenzivno radi na

valorizaciji zemljista u drzavnom vlasnistvu. Posebno interesantnim se cine

novi projekti valorizacije zasnovani na dugorocnom zakupu u oblastima
poljoprivrede i energetike. Sredinom Ijeta potpisani su ugovori sa
zakupcima ukupno 200 hektara poljoprivrednog zemljista u drzavnoj
svojini, u opstinama Ulcinj, Podgorica i Kotor, a nedavno su otvorene

ponude za zakup oko sest millona kvadrata zemljista u svrhu izgradnje
prve velike solarne elektrane u zemlji, takode u Ulcinjskoj opstini.

Kada se moze ocekivati zakljucenje ugovora na projektu solarne elektrane
Briska gora i koji su konkretni benefiti za gradane Crne Gore od ovog i
navedenih projekata iz oblasti poljoprivrede?

OBRAZLOZENJE

Potpredsjednik Vlade i ministar poljoprivrede i ruralnog razvoja mr Milutin
Simovic, nedavno je, prilikom zakljucivanja ugovora sa zakupcima
poljoprivrednog zemljista istakao da "drzava novim projektima valorizacije
drzavnog zemljista salje poruku dobrog domacina i svojim primjerom
pokazuje da raspolozivo zemljiste treba da bude obradivano". Ohrabrujuce



djeluje I cinjenica da je i mnogo manje atraktivno zemljiste na Briskoj gori
dobilo novu upotrebnu vrijednost tako sto je ponudeno za izgradnju
solarne elektrane. StiCe se utisak da su sazreli uslovi da Crna Gora jo§
intenzivnije krene u valorizaciju svojih mnogobrojnih resursa.

Interesantno bi bilo dobiti informaciju o ocekivanjima od iniciranih
pro^jekata i da li je realno ocekivati jos slicnih aktivnosti u skorijoj
buducnosti. ^

Odgovor zahtijevam u pisanoj formi.
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Podgorica, 31. oktobar 2018. godlne

SKUPSTINA CRNE GORE

Gospodin Ivan Brajovic, predsjednik

Postovanl predsjednice,

U skladu sa stavom 7 clana 187 Poslovnlka Skupstine Crne Gore u
prilogu dostavljam pisane odgovore na poslanicka pitanja postavljena tokom
Premijerskog sata odrzanog 24. oktobra 2018. godine, kako bl isti bill
dostavljeni uvazenim poslanicima.

S uvazavanjem,

Markovic



POSLAIMICKO PITAIMJE

Gospodine predsjednice,

Prema najavama vise resora, Vlado Crne Gore intenzivno rod! na valorlzaciji zemljista u
drzavnom vlasnistvu. Posebno interesantnim se cine novi projekti volorizacije zasnovani na
dugorocnom zakupu u obfastima poljoprivrede i energetike. Sredinom Ijeta potpisani su
ugovori so zakupcimo ukupno 200 hektara poijoprivrednog zemljista u drzavnoj svojini, u
opstinama Uicinj, Podgorica i Kotor, a nedavno su otvorene ponude za zakup oko sest miliono
kvadrata zemljista u svrhu izgradnje prve velike solarne elektrane u zemiji, takode u Ulcmjskoj
opstini.

Kada se maze ocekivati zakljucenje ugovora na projektu solarne elektrane Briska gora i koji su
konkretnibenefitiza gradane Crne Gore od ovog inavedenih projekata iz oblastipoljoprivrede?

Odgovor zahtijevam u pisanoj formi.

OBRAZLOZENJE

Potpredsjednik Vlade i ministar poljoprivrede i ruralnog razvoja mr Milutin Simovic, nedavno
je, prilikom zakljucivanja ugovora so zakupcima poijoprivrednog zemljista istakao da "drzavo
novim projektima volorizacije drzavnog zemljista salje poruku dobrog domacina i svojim
primjerom pokazuje da raspolozivo zemljiste treba da bude obradivano". Ohrabrujuce djeluje
i cinjenica da je i mnogo manje otraktivno zemljiste na Briskoj gori, dobilo novu upotrebnu
vrijednost tako stoje ponudeno za izgradnju solarne elektrane. Stice se utisak da su sazreli
usiovi da Crna Gorajos intenzivnije krene u valorizaciju svojih mnogobrojnih resursa.

Interesantno bi bilo dobiti informaciju o ocekivanjima od inicironih projekata I da lije reaino
ocekivati jos slicnih aktivnosti u skorijoj buducnosti.



ODGOVOR PREDSJEDNIKA VLADE

Postovani poslanice Sekulicu,

Prije nesto manje od dvije godine, predstavljajuci program Vlade, u ovom Domu kazao sam da

smo svjesni strukturnih siabosti nase ekonomije I cinjenice da kao drustvo stvaramo manje

nego sto mozemo; da smo nedovoljno konkurentni; i da ne valorizujemo razvojne resurse na

efikasan nacin i ciljano sam otvorio pitanja od sustinskog razvojnog znacaja, koja prevazilaze

jedan cetvorogodisnji mandat.

Nemamo pravo da u politickim naracijama i rasplinjavanjima zanemarujemo benefite

dragocjenih resursa kojima raspolazemo. Tim prije sto svi znamo da su ti resursi brojni i

dominantno odrzivi 1 obnovljivi. Tu prije svega mislim na poljoprivredu i energetiku, o kojoj ste

vec govorili.

Kao sto ste i sami pomenuli, vise od 300 hektara poljoprivrednog zemljista u drzavnom

vlasnistvu u opstinama Niksic, Kotor, Uicinj i Podgorica, kojeje Vlada u proteklih godinu dana

oglasila za davanje u zakup, bice valorizovano kroz zasnivanje poljoprivredne proizvodnje, i

kasnije prerade onoga sto je osnovni proizvod. Samo na osnovu nedavno zakljucenih ugovora

0 zakupu lokaliteta u Ulcinju, Kotoru i Podgorici, bice investirano ukupno 9,2 miliona eura, i

otvoreno preko 40 novih radnih mjesta.

Da dodam -zaposleni u proizvodnji vrijede vise nego bilo gdje drugdjel

Zavisno od usiova koje nam pruza zemljiste, na ovim lokalitetima pokrenuce se proizvodnja

maslinovog uija, vina, Ijekovitog i aromaticnog bilja, povrca i agruma. Zapoceti projekti ce,

pored novih radnih mjesta i znacajne supstitucije uvoza, imati izrazito pozitivan efekat i na

zivotnu sredinu kroz valorizaciju neobradenog i decenijama zapustenog i opozarenog

poljoprivednog zemljista.

Pored navedenih projekta, Vlada aktivno radi na pripremi novih predloga za zakup lokaiiteta i

to 200 ha zemljista oko Saskog jezera, u opstini Ulclnj. Takode, u saradnji sa kompanijom

„13.jul Plantaze" kroz model dugorocnog zakupa valorizovace se zemljiste ove kompanije u

PodgoricI, Baru, Daniiovgradu, Bijelom Polju, Beranama i Andrijevici - ukupne povrsine 5.253

ha.

Jednom rljecju - nije tacno da Crna Gora nema obradivog zemljista. A ova Vlada dokazace I

najubjedljlvijim skepticlma da Crna Gora moze da proizvodil

Postovani poslanici,

Slicnih smo razmisljanja i u oblasti energetike. S razlogom - jer je u danasnjem vremenu

globalnih kretanja i geopolltickih interesa, energetska nezavisnost i potentnost jedan od

stubova stabilnosti, kako ekonomske tako i politicke.



Veliko interesovanje investitora za projekat izgradnje solarne elektrane snage vece od 200
megavata na Bhskoj gori u Ulcinju i broj pristigiih ponuda, najboija su preporuka za razvoj
novog koncepta u oblasti obnovljlvih izvora energije u Crnoj Gori.

Iz objavljenih detaija ponude prvorangiranog ponudaca, rijec je o investiciji od 170 mlliona
eura i dlrektnim budzetskim prihodima koji ce samo po osnovu zakupa zemljista premasiti 65
mlliona eura za period od 30 godina. Ovaj projekat ce generisati i 226 novih radnih mjesta.
Poredenja radi, svojom instaiisanom snagom solarna elektrana Briska gora moze parirati
termoenergetskom objektu u Pljevljima, a nivoom proizvodnje struje - cijelom sistemu
hidroelektrana na Moraci.

Daljl vezani efekti takode su izvjesni - ojacace se elektro-energetska infrastruktura, kojom ce
se unaprijediti kvalitet napajanja potrosaca na podrucju Primorja, sa posebnim efektima u

Ulcinju i Baru.

Zahvaljujuci ovom projektu, u narednom periodu mozemo oceklvati nove tenders za zakup
drzavnog zemljista, sa ciljem Izgradnje prolzvodnih objekata koji ce koristiti obnovljive Izvore
energije. Prvl u nizu bice tender za zakup drzavnog zemljista za izgradnju vjetroelektrane u
zaiedu opstina Bar i Budva, koji ce takode bitl baziran iskljucivo na trzlsnim principlma,
odnosno bez finansijskih subvencija Drzave.

Dakle, sa posebnim zadovoljstvom mogu ocijeniti da je crnogorska energetika konacno sazrela

do nivoa koji omogucava izgradnju novih izvora energije bez finansijskih podsticaja, subvencija
i drzavnih garancija.

Uvazeni poslanice Sekullcu,

Ozbiljni Investitori, i domaci i strani, prepoznaju usiove koje smo stvorili kao dovoljno
podsticajne za dugorocni piasman svog kapitala u ambijentu koji je stabilan i dodatno osnazen

clanstvom u NATO.

Ugovorima koje smo u julu ove godine zakljucili za dugorocni zakup poljoprivrednog zemljista,
kao i ugovorom o zakupu zemljista u svrhu izgradnje solarne elektrane na Briskoj gori, koji ce
biti zakljucen do kraja ove godine, gradanlma Crne Gore bice ponudena nova radna mjesta i
budzetski prihodi koji ce omoguciti kvailtetnije javne usiuge i visi zivotni standard.

A kad je energija u pitanju, i njen uticaj na kucni budzet crnogorskih porodica, biizi se momenat

u kojem povecanje instalisane snage proizvodnje nece znaciti povecanje cijene eiektricne

energije za potrosace-vec upravo suprotno, povecanje konkurencije i bolju usiugu.

Ponovicujasno opredjeljenje ove Vlade na neophodnost valorizacije svakog pedija nasezemlje
na odrziv i efikasan nacin, za dobro nasih gradana. A poslije ovog rezultata u poljoprivredi i

energetici, i najavljenih projekata u drugim oblastima, uvjeren sam da Crna Gora dugorocno

pripada korpusu prolzvodnih i rastucih ekonomlja.


